
Protokół  Nr XXXII/10 
 

z XXXII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 września 2010r. w godz. 12.00-15.30 w sali 
sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
Ad.1 
 

XXXII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – Pani 
Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – Pana Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi i wszystkich gości 
obecnych na dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Ad. 2 
 
Na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej sesji obecnych jest --…, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi załącznik nr 3 do protokołu.) 
 
Ad. 3 
 
Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XXXII sesji, jaki radni i goście otrzymali  
z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku nie zgłoszono żadnych zmian. 
(Porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
 
Ad.4 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół  z ostatniej sesji był do wglądu w biurze 
Rady Gminy. Czy ktoś z radnych ma do niego zapytania ? W związku z brakiem pytań, 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w 
głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji. 
 
 
Ad. 5 - Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz – zapytał kto zaprojektował ulicę na Osiedlu Michałowskim, gdzie 
mieszka P. Tyszkiewicz ? Ulica jest bardzo wąska. Tam jest problem z mijaniem, jeśli koś 
tam zaparkuje, odstawi od brzegu. A przy tym chodniki są nieproporcjonalnie szerokie do 
ruchu pieszego, który się tam odbywa. Wystarczyłoby, żeby ta ulica była o 0,5 m szersza. 
 
- radny Hoffmann: 
1) na zebraniu wiejskim  P. Owoc w Popowie zgłosił, aby obudować studzienkę 
kanalizacyjną, bo można tam wpaść. 
2) P. Witucki zgłaszał sprawę, że pod mostem na przejście we Wymysłowi woda podmyła tak 
daleko, że widać przewód od telefonizacji. Nad tym przewodem jest jeszcze taki duży 
kamień, który podobno waży ponad tonę, że jak podmyje dalej, to ten kamień spadnie; 
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- radny Kuryłowicz: 
1) Czy będzie robiony przegląd oświetlenia ?  W Jaroszewie jedna lampa nie świeci już od 
wiosny. Na zimę trzebaby ją naprawić; 
2) asfalt na Kłodzin. Był na wiosnę trochę poklejony, ale już takie duże dziury zrobiły się, że 
można koło urwać; 
3) czy jest możliwość otrzymania tłucznia, szlaki, kruszywa na gminne drogi dojazdowe do 
pól. Głównie chodzi o drogę Borkowicz – Król. Mleczarek jedzie po to mleko i jak to się 
zacznie  wybijać to nie przejedzie. Przydałby się chociaż transport kruszywa żeby rozgarnąć; 
 
-radny Górski: 
1) czy byłaby możliwość założenie lampy oświetleniowej na Osiedlu Michałowskim koło P. 
Mazurkiewiczów  z tyłu ? Tam jest dosyć ciemno. 
2) na ul. Janowieckiej pod koniec asfaltu po prawej stronie na poboczu zrobiła się dość duża 
wyrwa. Czy byłoby to możliwe jeszcze przed zimą załatać ? 
 
-P. Witucki: 
1) na początku roku w ramach interpelacji zgłaszał do Powiatowego Zarządu Dróg o załatanie 
dziur w Sarbii i wyrównanie równiarką drogi w kierunku Łosińca. Dostałem odpowiedź, że to 
zostanie zrobione w okresie wiosenno – letnim, okres się skończył. Do tego czasu dziury nie 
załatane i droga jest niewyrównana. 
2) czy będzie położony asfalt w kierunku do cmentarza w Podlesiu Kościelnym ? 
 
- radna Starosta – nie świeci lampa koło pierwszego bloku w Popowie Kościelnym a także 
Panie, które dojeżdżają do Listera i Kozichgłów mówią, że pierwsze dwie lampy od 
cmentarza co idą wzdłuż drogi do stacji, jedna jest zbita i jest tam bardzo ciemno, jak jadą o 
3.00, 4.00 do pracy to jest ciemno. 
 
- radny Rodzewicz: 
1) jak daleko jest sprawa z tymi z tymi studzienkami przez Mieścisko, bo one coraz bardziej 
obniżają się ?  Jak jadą ciężarowe w nocy to jest duży huk. Niech  będzie zrobione tak jak jest 
w Czerwonaku; 
2) problem planu Osiedla Michałowskiego. Spotkałem się z Panem, który błądził. Ja też nie 
wiedziałem.  Jak tam ktoś nie mieszka to nie wie. Karetka pogotowia też błądziła. 
 
- radna Kapczyńska – mówiliśmy o słupkach z numerami. Przy wjeździe do Osiedla miała 
być tabliczka z nazwą Osiedla i numerami od. --do. 
 
Ad. – Zapytania sołtysów 
 
- P. Toboła – sołtys wsi Gołaszewo: 
 
1) myśmy mieli zaplanowane 3 transporty tłucznia. Do tej pory dojechał tylko 1 transport.  
Są dziury., woda stoi i mieszkańcy nie mogą przejść; 
2) odnośnie oświetlenia. Lampy często nie świecą. Na lampach nie ma żadnej widocznej 
numeracji; 
 
- P. Borowska – sołtys wsi Wiela - prosiła o równiarkę z Wieli do domu kolejowego oraz 
wymianę żarówki przy 3 słupie. Jest problem z odczytaniem numeracji na słupie; 
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- P. Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie: 
1) sprawa koszy. Są przepełnione. Przy koszach są pełne worki i beczka jest pełna. Psy to 
rozwalają. Ja zgłaszałem to w Urzędzie P.Kapczyńskiemu, który wyjaśnił, że firmy nie 
przyjeżdżają; 
2) w Jaroszewie zostały zamontowane 2  oczyszczalnie przydomowe. Prawdopodobnie 
jeszcze dwie mają powstać w tym roku i chciałbym się dowiedzieć czy  jakieś rekompensaty 
mieszkańcy dostaną  z tego tytułu  ? 
3) do spółki zwracałem się kiedy w Jaroszewie woda przerwała asfalt. Jest tam zamontowana 
studzienka dość głęboka i tam zginęła pokrywa. Jakby dzieci szły do szkoły i  ktoś kogoś 
popchnął, to nie ma szans żeby wyjść; 
 
- P.Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice - w sprawie wywozu szamba przez Spółdzielnię 
 w Popowie Kościelnym . My regularnie mamy zalaną wieś i tam się nic nie dzieje. 
 
- P. Rolewski – sołtys wsi  Pląskowo:  
1)na drodze powiatowej biegnącej  przez Pląskowo, jak wyjeżdżamy z Pląskowa z wioski to 
tam jest tak bardzo zarośnięte, że nie widać kto jedzie ze strony od .P.Nadolnego, od 
Kuszewa; 
2) od Jaroszewa, gdzie jest zakręt – tam jest tak zarośnięte krzakami, jak będą śniegi zimą to 
tam nic nie wyjedzie. To jest droga  powiatowa; 
 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko: 
1) tak jak sołtys z Nieświastowic mam problem z wywozem szamba. Jest 4 rodzinny 
budynek, ale mieszka 6 rodzin  i ostatnio było szambo wywożone 3 sierpnia. Do tej pory nie 
było wywożone. Szambo się przelewa, wylewa się to na łąkę i jest niemożliwy smród. 
Najgorsze jest jak jest wiatr od północnego zachodu. P. Prezes się tłumaczy awarią beczki; 
2) Problem z krzewami wzdłużnego bruku. Jakby była możliwość maszyna jak szła drogą 
krajową żeby to ściąć przed śniegami. Zaspy będą o wiele mniejsze; 
 
-P. Bronicki – sołtys wsi Piastowice: 
1) zgłaszałem swego czasu problem z krzewami o wycięcie krzewów wzdłuż drogi 
Gołaszewo – Piastowice  to samo dotyczy Gółki. 
2) chodzi o budowę stacji GPZ w Piastowicach. Prosiłbym o zabezpieczenie drogi. Chodzi o 
drogę, żeby tej naszej pracy którą wykonujemy na tej drodze nie zniszczyć – przed 
transportem, który pojedzie; 
 
- P. Witucki – zgłaszali członkowie  Gminnej Spółki Wodnej. Chodzi o rurociąg odbierający 
wodę ze Sarbii – między Sarbią a Łosińcem. To jest rurociąg kryty. Do  połowy zamulony, 
przez to się o wiele zmniejsza odbiór wody i łąki są pozalewane. Nie mogą dojść do 
porozumienia na terenie gminy Skoki żeby ten rurociąg oczyścić. Cała woda z Sarbii idzie 
przez ten rurociąg. 
Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
 
Ad.7 
 
Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu) 
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Ad. 8 
 
Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
- uczestniczyła w otwarciu pracowni wychowania komunikacyjnego w Szkole Podstawowej 
w Mieścisku; 
- 25.06. w uroczystości zakończenia roku szkolnego w SP i Gimnazjum w Mieścisku oraz w 
otwarciu świetlicy wiejskiej w Kłodzinie; 
- 29.06 brała udział w podsumowaniu prac studentów Politechniki Poznańskiej ut. 
Zagospodarowania pod względem turystycznym naszej gminy. 
-1.07. uczestniczyła w rozmowach  ze Słupską Strefą Ekonomiczną na temat naszej 
współpracy; 
20.07. – brała udział w konferencji ut. Aktualizacja regionalnych strategii innowacji dla 
Wielkopolski; 
- 21.07. w uroczystym otwarciu świetlicy wiejskiej w Żabiczynie; 
- 22.07 w zebraniu organizacyjnym koła rowerowego PTTK przy Bibliotece. 
- 28.07 – w spotkaniu z jubilatami obchodzącymi 50-lecie zawarcia związku małżeńskiego 
- od 2 do 3.08 -  byłą w Janowcu n./Wisłą celem przekazania darów powodzianom; 
- 14.08 – brała udział w uroczystości 40-lecia naszego koła wędkarskiego w Zbietce; 
- 1.09 – w uroczystości rozpoczęcia roku szkolnego w Mieścisku, a następnie w apelu z okazji 
71 rocznicy wybuchu II wojny światowej oraz w otwarciu nowych sal w Gimnazjum  w 
Mieścisku i uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego; 
- 4.09. – w spotkaniu z okazji zakończenia remontu Domu Kultury w Mieścisku. 
- 5.09. – w Gminnych Dożynkach oraz XXXII Targach Michałowskich; 
- 8.09.-  w spotkaniu z przedsiębiorcami z Mieściska i darczyńcami, którzy wsparli 
organizację XXXII Targów Michałowskich; 
- 15.09 – w konferencji w Dziekanowicach „ut. Wieś wielkopolska – wieś europejska” 
- 13 i 17.09. -  we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; 
- 20 i 21.09. – w XI Kongresie Gmin Wiejskich R.P. zorganizowanym przez Zarząd Gmin 
Wiejskich; 
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację z pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
 
- rady Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
1) posiedzenie z kierownikiem Zakładu de Heus w Mieścisku. Dyskutowano na temat 
współpracy z rolnikami, żeby wyszła informacja od zakładu nt. przyszłych zasiewów ,pod 
skup zboża przez firmę. Ta firma produkuje pasze wysokiej jakości i także potrzebuje bardzo 
dobrej jakości zboże o wysokich parametrach; 
Był też dyskutowany temat obwodnicy do zakładu bo będzie duży przywóz zboża i 
komponentów i tak samo wywóz paszy; 
2) 13 i 17 było wspólne posiedzenie Komisji; 
 
- radny Hoffmann – Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa – Komisja odbyła 
13 i 17 września wspólne posiedzenia Komisji; 
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- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty – Komisja odbyła  3 spotkania:  2 
wspólne i jedno 31.08 – ut. przygotowania  placówek oświatowych  do nowego roku 
szkolnego 2010/2011; 
 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -  Komisja odbyła 3 posiedzenia, w 
tym 2 wspólne. 
Jedno  wyjazdowe posiedzenie – Wizytacja świetlic wiejskich w Kłodzinie i Żabiczynie – 
zapoznanie się z realizacją inwestycji w ramach „Odnowa wsi”. Komisja dokonała kontroli 
wybranych faktur z przeprowadzonych inwestycji. 
 
Ad.10 – informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2010 r. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że odbyły się 2 wspólne posiedzenia Komisji 
podczas których została przedstawiona informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 
2010 r. Radni mogli zadawać pytania. Przewodnicząca Rady uznała, że zadawanie pytań 
zostało wyczerpane. Przewodnicząca Rady poprosiła Skarbnika Gminy o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu Gminy za I półrocze 2010 r. 
(Opinia RIO stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
Radni przyjęli informację z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2010 r.. 
(Informacja stanowi załącznik Nr  7 do protokołu). 
 
Adn. 11 
 
Informacja z realizacji zadań oświatowych  gminy za poprzedni rok szkolny, w tym o 
wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum była 
przedstawiana radnym na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
Na sesji nie zgłoszono do niej żadnych zapytań. 
Informacja o realizacji zadań oświatowych  gminy za poprzedni rok szkolny, w tym o 
wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum. została przez 
radnych przyjęta bez uwag. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu). 
 
Adn. 12 – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Anna Kaźmierczak – inspektor ds. 
wymiaru podatków i opłat lokalnych. 
Prezes GUS 13 lipca 2010 r. w Komunikacie w sprawie cennika towarów i usług 
konsumpcyjnych za I półrocze 2009 r. ogłosił, że wskaźnik cen towarów i usług 
konsumpcyjnych w I półroczu 2010 r. w stosunku do I półrocza 2009 r. wyniósł 102,6%  i o 
2,6% dotychczas obowiązujące na terenie gminy  stawki podatku od nieruchomości zostały 
podwyższone. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała aby tej uchwały nie odczytywać tylko przegłosować 
ponieważ na wspólnym Komisjach były przedstawiane projekty. Jednocześnie 
Przewodnicząca Rady poinformowała aby wprowadzić nowa zasadę aby na sesji nie 
odczytywać uchwał. 
Zapytała czy radni są za przyjęciem tej wersji stawek podatku od nieruchomości 
podwyższonych o 2,6% bez ich odczytywania ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” opowiedzieli się za przyjęciem 
uchwały. 
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(Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik Nr 9  
do protokołu). 
 
- uchwała w sprawie  ustalenia wysokości opłaty targowej 
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że na wspólnych posiedzeniach Komisji ustalono,  że 
opłata targowa ma pozostać na tym samym poziomie. W 2010 roku obowiązywała stawka   
26 zł i taką stawkę chcemy utrzymać. Jedynie zmieni się inkasent.. Do tej pory pobierał opłatę 
„WOKANEKS”, a obecnie upoważnia się sołtysów wsi, a w Mieścisku Gminną Bibliotekę 
Publiczną. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Janowiec w województwie 
lubelskim. 
Wójt Gminy poinformował, że dary w postaci 200 szt. pościeli, ręczników na kwotę 16.360 zł 
zostały przekazane gminie Janowiec n./Wisłą. W/w kwotę należy zapłacić Zakładowi 
Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowani została pod jęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Gminę Mieścisko pomocy 
finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu w formie dotacji celowej w ramach partnerstwa. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta pomoc dotyczy drogi Skoki- Kuszewo- Jaroszewo do 
skrzyżowania z drogą 190.Powiat robi wniosek na tzw.”schetynówki”. Propozycja pomocy ze 
strony gminy wynosi 10 tys.zł. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2010 rok. 
Skarbnik Gminy poinformował, że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
na 2010 r. przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji P.Wójt wnosi autopoprawkę. 
Dotyczy ona zwiększenia i zmniejszenia wydatków o kwotę 60 tys.zł. 
W dziale 710 0 działalność usługowa, w rozdziale – cmentarze wprowadza się kwotę 20 tys.zł 
na zakup nowej płyty na pomnik poległych za ojczyznę; 
- w dziale 600 – Transport i łączność – zmniejsza się wydatki o kwotę 40 tys.zł na 
realizowane przez Starostwo drogi. 
- w rozdziale – drogi wewnętrzne przenosi się wydatki w kwocie 20 tys. zł, które 
zaplanowane były na budowę chodników na terenie gminy – „Remont chodnika na ul. 
Strzeleckiej” i przeniesienia na wydatki na „Remont chodnika na ul.Janowieckiej”. To jest 
zmiana funduszu sołeckiego wsi Mieścisko. 
- dział 921 – Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego – w rozdziale Biblioteki zwiększa 
się wydatki o kwotę 20 tys.zł w formie dotacji z przeznaczeniem na remont samorządowej 
instytucji kultury – etap II. 
Z kolei do zmian odniósł się Wójt Gminy. ”Zmiana, która wynikła dzisiaj: w dziale 617 – 
przenosi się wydatki w kwocie 20 tys.zł z remontu chodnika z ul. Janowieckiej na drogę 
Nieświastowice- Huby-Jaroszewo Drugie – przeniesienie to jest w ramach środków gminy, 
które mieliśmy zaplanowane z Lidera Plus. 

 



 7 

Jest rzeczą niemożliwą żebyśmy w tym roku ul. Janowiecką  rozpoczęli. Jest to niemożliwe 
dlatego, że do dzisiaj Zarząd Doliny Wełny nie podpisał umowy z Urzędem Marszałkowskim. 
Dlatego zdecydowałem: z jednej strony ul. Janowiecka zostanie. Pieniądze z Rady Sołeckiej 
na ul. Strzelecką i ul. Strzelecka zostanie zrobiona w całości, a ze środków gminy będzie 
zrobione Nieświastowice-Huby wzdłuż tych 4 gospodarstw. Narazie szukamy wykonawcy, 
który to zrobi. Będzie do położenia około 500 m asfaltu. Czy będzie robione Podlesie 
Kościelne do cmentarza, Podlesie Wysokie i Nieświastowice-Huby”; 
- radny Rodzewicz – a ul. Baczyńskiego ? 
- Wójt – odpowiedział, że w przyszłym roku; 
- Skarbnik Gminy – „jeszcze jest 1 autopoprawka, która jest związana z projektem 
systemowym „Chcę i mogę pracować ”Otrzymaliśmy środki na konto budżetu gminy. Żeby 
można je  przekazać na rzecz Ośrodka Pomocy Społecznej i wydatkować muszą być 
wprowadzone do budżetu bo czasookres rozliczenia tych środków upływa z dniem 30 
października br. Instytucja pośrednicząca przyznaje dofinansowanie projektu systemowego w 
łącznej kwocie  88.700,12 z ł na rok 2010 i ta kwota stanowi 89% całkowitych wydatków 
kwalifikowanych projektu systemowego. Płatność tych środków europejskich w kwocie  
84.240 zł i dotacja celowa z budżetu krajowego w kwocie  4.459,78 zł i udział własny 
środków w kwocie 10 tys.zł. Jednocześnie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy po uwzględnieniu projektu systemowego. 
W kwestii uzupełnienia Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – P. Grażyna Witucka 
dodała, że OPS podpisał umowę ramową z Wojewódzkim Urzędem Pracy w 2008 roku. 
Realizacja projektu jest do 2013 roku. Zmiana do budżetu dotyczy tego roku i my 
kontynuujemy to co podpisaliśmy w umowie rocznej z WUP w 2008 roku. 
Przewodnicząca Rady zapytała czy radni są za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
z uwzględnieniem autopoprawek ? 
Uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
Nr 13 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie warunków udzielania oraz wysokości stawek procentowych bonifikat od 
cen sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. ”Wychodząc naprzeciw żeby 
lokale przy sprzedaży mogły być cenowo zróżnicowane to lokale w budynkach 
wybudowanych do 1960 roku proponuje się obniżkę 50% a w budynkach wybudowanych po 
1960 roku – obniżkę 30%  
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że jest możliwość łatwiej skorzystania z ulgi przy 
mniejszej liczbie chętnych do kupna. Zaproponował żeby przy sprzedaży piony uwzględnić w 
budynku piętrowym albo przyznać ulgę w przypadku np. kiedy zadeklaruje kupno 50% osób; 
- Radca Prawny – intencja byłą taka, że istotą było żeby gmina zeszła ze wspólnot przy 
współwłasnościach. Radnym winno zależeć na interesie gminy. Intencją gminy wprowadzając 
dodatkową bonifikatę było żeby zejść ze współwłasności, żeby gmina nie miała problemów 
wynikających z zarządu. Taki zamysł był przy wprowadzeniu 10% bonifikaty; 
- radny Rodzewicz – „problemem budynku Domu Nauczyciela jest osoba, która wykupiła 
mieszkanie. Miało to być mieszkanie dla nauczyciela”; 
- radny Witucki – „co się stanie z mieszkańcami, którzy nie zdecydują się na wykup ? 
- odp.Wójt – „lokal zamieszkały może być sprzedany lokatorowi względnie trzeba 
zaproponować mu inny lokal”; 
- Przewodnicząca Rady – zaproponowała inny podział bonifikat: 50%, 40% i dodatkowo 
10%. 
- Wójt – „kiedy będą wspólnoty będzie jeszcze gorzej”; 
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- Radca Prawny – „my mamy jako gmina dostarczyć mieszkanie w sensie mieszkańców, 
którzy sobie nie radzą z sytuacją. Dzisiaj wybudowanie lokalu socjalnego to jest bardzo 
wysoki koszt. Sprzedać żeby tylko sprzedać to jest dla gminy nieekonomiczne i nieracjonalne. 
Przypominam zbycie wcześniej lokali i Rada nie ustaliła obniżek. Poczucie sprawiedliwości 
społecznej jest ważne. Uważam, że ta bonifikata jest już wysoka jak na możliwości gminy”; 
- radny Rodzewicz – „2 lokatorów dojdzie do porozumienia ni ż np.8.Czym większa liczba 
tym większy problem”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 14  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości 
Rolnych OT Poznań działki nr 26/41 w Żabiczynie. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr  15  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 9 przy ul. Kościelnej w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 6 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 4 przy ul. Gnieźnieńskiej w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Są to lokale niedawno 
wyremontowane. Został wyremontowany strop, który zagrażał bezpiecześnstwu, wymieniono 
instalację elektryczną. Przy tej okazji mieszkańcy wyremontowali sobie małe aneksy. Ma tam 
powstać wspólnota. Jest 1 lokal, na którego zbycie będzie przetarg. 
- radna Kapczyńska – zapytała co będzie z osobami, które nie wykupią ? 
- Wójt – „będą mogły tam mieszkać”; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwałą w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 17 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr  39 w Sarbii. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Są to lokale przez Państwem 
Wiertel w Sarbii. Lokatorzy wyrazili chęć wykupu lokali  i nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
Nr 18 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 48 w Popowie Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Jest to Dom Nauczyciela. 
Są osoby zainteresowane kupnem. Tutaj  będzie podział do współwłasności. 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych (radny Górski chwilowo wyszedł) uchwała została podjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 3 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym Nr 13 w Popowie Kościelnym-Kolonia. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 20 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 3 lokali mieszkalnych w budynku 
mieszkalnym nr 20 w Miłosławicach. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Jest to budynek, w którym 
mieści się świetlica wiejska. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 21 
do protokołu. 
Radny Górski powrócił na sesję. 
 
- uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/157/09 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
17 kwietnia 2009 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Mieścisku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kto jest za uchyleniem wcześniejszej uchwały 
w przedmiotowej sprawie ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” podjęli uchwałę, która stanowi 
załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie konsultowania projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 23 
do protokołu. 
Po podjęciu uchwał Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącemu 
Powiatowej Rady Samoobrona – P.Józefowi Juszkiewicz. 
P.Juszkiewicz poinformował o współorganizowaniu kursu w zakresie księgowości, 
rachunkowości i obsługi komputera. Organizatorzy zapewniają dowóz. Kurs będzie trwał 13 
tygodni. Kończy się zdobyciem certyfikatu księgowego Kurs dotyczy tylko i wyłącznie 
rolników, rolnika-współmałżonka, z czego 1 musi płacić składkę KRUS. Jeśli chodzi o 
przedział wiekowy: mężczyźni do 65 lat, kobieta musi mieć skończone 45 lat. 
Z kolei poinformował radnych i sołtysów o spotkaniu z ministrem P.Markiem Sawickim. 
Na zakończenie wystąpienia poinformował, że ma możliwość zorganizowania w Polskim 
Radiu spotkania na temat: problemów przedsiębiorców z egzekucją płatności. 
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Adn. 13 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy. 
 
Adn. 14 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Rojewski: 
1) zgłosił wybitą szybę na przystanku autobusowym stojącego blisko baru w 
Żabiczynie.Gdybyśmy mieli blachę to sami byśmy zrobili. Blacha jest tańsza od pleksi. 
Mieszkańcy wsi prosiliby o pomoc; 
2) „wierzba obok przystanku. Boimy się, że spadnie na drogę”; 
- Wójt wyjaśnił, że jest to na terenie Agencji Własności Rolnej i ona musi wystąpić; 
3) droga przy blokach. Czy gmina płaci za nią podatek rolny ? 
4) szamba – ocenił, że w Żabiczynie jest podobnie jak w Jaworówku; 
5) „słyszałem, że tego rurociągu z Zabiczyna do Mieściska nie będzie” ? 
6) „wracając do ostatniej sesji to jeśli chodzi o płot metalowy nie było 4 chętnych tylko byłem 
ja sam”; 
- radny Rodzewicz: 
1) wyczyszczono rów przez Mieścisko. Nie wyzbierano wszystkich śmieci. Szkoda tej pracy, 
która została zrobiona; 
2) jak daleko wygląda sprawa gazyfikacji Mieściska ? 
- P.Szcześniak – mieszkaniec Mieściska – P.Stomatolog w Ośrodku Zdrowia od nowego roku 
już nie będzie miała gabinetu. W związku z czym trzeba szukać innej możliwości. 
W Wągrowcu otrzymałem odpowiedź, że z terenu Mieściska nie przyjmują. Na NFOZ pula 
środków wyczerpała się. Czy Panu Wójtowi jest wiadomo, że Pani stomatolog zaprzestaje 
działalności ? 
- radna Kapczyńska: 
1) zgłosiła postulat z ul. Gnieźnieńskiej czy jest możliwość zainstalowania świateł przy 
wjeździe do Mieściska (na przejściu przy byłym tartaku) ? 
2) jaka jest szansa na obwodnicę Mieściska ? Ludzie boją się rozbudowy firmy de HEUS. 
Jeśli samochody będą jechać do Poznania to tak będą musiały jechać przez Mieścisko; 
Do postawionych zapytań ustosunkował się Wójt Gminy: 
- „przystanek autobusowy musimy zrobić”; 
- „wierzba – nie wiem na kogo stoi gruncie. Jeśli wpłynie do mnie wniosek to wydam 
decyzję”; 
- „przy blokach drogi są własnością wspólną. Są wasze. Możemy pomóc dając 1 wywrotkę 
tłucznia” 
- „rurociąg będzie. Mamy przyznane pieniądze, ale umowa jest jeszcze nie podpisana”; 
- „szamba – myślę, że już niedługo. W programie jest nie tylko rurociąg ale skanalizowanie 
całego Zabiczyna”; 
- „płot metalowy – w wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne oferty”; 
- „odnośnie gazu – powstała nowa spółka. Zainteresowani złożą ofertę i zamierzają kupić tę 
działkę”; 
- odnośnie stomatologa – „otrzymałem dzisiaj pismo”; 
- „odnośnie świateł przy wjeździe do Mieściska – „napiszemy pismo .Napewno będzie 
trudno. Kiedy będzie dalej kładziony asfalt, to tam przed torami będzie taka szykana jak w 
Murowanej Goślinie”; 
- rozbudowa zakładu de HEUS spowodowała zakaz zatrzymywania się na ul. Pocztowej. 
Został udostępniony parking przed Policją. Skierowałem pismo do Zarządu Poczty żeby 
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zrobili sobie parking. Zleciłem zrobienie opracowania drogi za zakładem Mieścisko to jest 1,3 
km. Wtedy zrobić projekt, zrobić całą drogę.”; 
- radny Rojewski –„ samochody jadą z Gniezna z dużą prędkością. Koło byłej Mleczarni 
ustawiają się samochody. Wyjeżdżając z ul.Nowej trzeba daleko wysunąć się. Czy nie 
możnaby zrobić jakiegoś zakazu zatrzymywania się samochodów ? Bardzo dużo 
samochodów wyjeżdża z ul.Nowej w godzinach 14.00-15.00; 
- Wójt wyjaśnił, że tam powinno poprawić się w momencie kiedy będzie wspomniana 
wcześniej szykana; 
- P.Borowska –sołtys wsi Wiela – prosiła o wystosowanie z Urzędu pisma do „paszarni” o 
połatanie dziur na drodze, głównie po prawej stronie drogi”; 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady podziękowała za dyskusję i udział 
poczym zamknęła XXXII sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:   Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów  Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
         /Wiesława Kujawa/   /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 

 


